
EU dogovorila smernice za tržište CO2

Reforma sistema za trgovinu dozvolama za emisije ugljendioksida trebala bi početi 1.
januara 2019. Predlog je da Fond stabilnosti bude uspostavljen 2018. a da prebacivanje
viška dozvola za emisije ugljendioksida u rezervni fond počne 1. januara 2019, što je dve
godine pre originalnog predloga Evropske komisije.
Predlog predstavlja kompromis između zemalja koje zahtevaju energičnije aktiviranje ove
poluge politike klimatskih promena, kao što su Nemačka i Velika Britanija, i zemalja koje
brane pozicije svojih elektroprivreda koje se oslanjaju na fosilna goriva, predvođenih
Poljskom.
Gotovo polovina emisija evropskog kontinenta pokrivena je Evropskim sistemom za
trgovanje emisijama (ETS), što je najveće svetsko tržište ugljendioksida. Ono postavlja
granične emisija CO2 i obavezuje firme da prodaju ili kupe dozvole kako bi ostale unutar ovih
granica.
Recesija je dovela da prezasićenosti tržišta, sa oko dve milijarde dozvola, ali novi rezervni
fond počeće uklanjanje približno istih količina sa tržišta 2019. godine, kako je u februaru
preneo Gardian.
Damien Moris, iz NVO Sandbag pozdravio je sporazum kao veliku prekretnicu u klimatskoj
politici EU.
„Posle decenije onoga što se činilo kao terminalno opadanje, ojačanje rezervi ima potencijal
da udahne novi život tržištu ugljendioksida“, rekao je Moris.
Dogovor je postugnut u pregovorima Evropskog parlamenta, Evropske komisije i država
članica. Bogate zemlje EU su se složile da izvrše prenos većeg broja dozvola u rezervni fond
od siromašnijih članica.
Portparol Liberalne grupe u Evropskom parlamentu Gerben-Jan Gerbrandy dogovor je
opisao kao „dobrodošli rezultat koji će pomoći da se klimatska politika EU vrati na pravi
kolosek“.
Zelena stranka je upozorila da bi moglo doći do zastoja u realizaciji klimatske politike
ukoliko se ne reše strukturni problemi unutar ETS-a.
Cena dozvola, na osnovu dogovora, biće viša u odnosu na sadašnju i iznosiće oko 7,5 evra,
ali se procenjuje da je i dalje previše niska da bi se podstaklo ulaganje u obnovljive izvore.
Ivan Pineda, portparol Evropske asocijacije za energiju vetra, rekao je da je rezultat
zadovoljavajući ali da je potrebna sveobuhvatna reforma kako bi ovaj instrument obezbedio
značajan signal investitorima.
Evropski parlament trebao bi usvojiti reformu ETS-a u julu.
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